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Protokół Nr VIII/2015 

 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 22 czerwca 2015 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

, a zakończyły o godz. 15
52

 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Ferdynand Łukasik dokonał otwarcia VIII sesji Rady Powiatu              

w Myśliborzu.  

Powitał radnych, Starostę Myśliborskiego, zaproszonych gości, mieszkańców Powiatu 

Myśliborskiego. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 14 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecni radni: Arkadiusz Mazepa, Józef Getman, Mariusz Norsesowicz, Robert 

Dudek i Krzysztof Mrzygłód 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Ad.2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku VIII sesji Rady Powiatu        

w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do tak przedstawionego porządku sesji? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2014 rok: 

3.1. rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego 

za 2014 rok, 

3.2. rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok, 

3.3. rozpatrzenie informacji o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego,  

3.4. zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia,  

3.5. zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania  

budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok, 

3.6. zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. wniosku Komisji Rewizyjnej                    

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok,  

3.7. przedstawienie opinii Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu dot. 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok, 
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3.8. dyskusja 

3.9. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok 

3.10. podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 

2014 rok 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

4.1. w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale o przyjęciu planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Myśliborski,  

4.2. w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej Specjalnej 

wchodzącej  

w skład Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych w Smolnicy, 

4.3. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, ustalenia 

liczby osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz składu 

osobowego, 

4.4. w sprawie nie wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia wynikającego                      

z umowy o pracę radnego, 

4.5. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2015-2027, 

4.6.  w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Myśliborskim na lata 2015-2017. 

5. Sprawozdanie z realizacji Zintegrowanej Strategii rozwiązywania problemów społecznych                   

w Powiecie Myśliborskim na lata 2014-2019 za listopad- grudzień 2014 roku. 

6. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Myśliborskim na lata 2014-2015 za rok 2014. 

7. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Myśliborskim na lata 2012-2014 za rok 2013 oraz rok 2014. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu. 

11. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

12. Oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad.3 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: udzielenie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2014 rok: 

 

3.1.rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 

2014 rok, ( załącznik Nr 3 do protokołu) 

oraz  

3.2.rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok,  

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
poprosił o zabranie głosu Starostę Myśliborskiego – Arkadiusza Janowicza. 
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Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz 

Przekazał, że zgodnie z uchwałą Nr XLIV/397/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok przyjęte wielkości finansowe 

budżetu wyglądały w sposób następujący:  

- dochody zostały zaplanowane na poziomie 68.810.422,71 zł., 

- wydatki 69.814.352,60 zł.,  

- deficyt budżetu 1.003.929,89 zł.,  

- przychody 1.671.091,89 zł.,  

- rozchody 667.162,00 zł.  

W wyniku zmian budżetu dokonanych w ciągu roku plan dochodów uległ ostatecznemu 

zwiększeniu o kwotę 2.277.406,13 zł. Plan wydatków wzrósł o kwotę 5.367.362,25  

Planowany deficyt budżetowy wyniósł na koniec roku (-)4.093.885,91 zł., planowane 

przychody z tytułu wolnych środków wyniosły 4.761.047,91 zł., planowane wielkości 

rozchodów 667.162 zł.  

Wykonanie planu dochodów w roku 2014 wyniosło 70.037.884,40 zł. co stanowi 98,52% planu 

dochodów. Dochody bieżące stanowiły 96,26% dochodów ogółem, dochody majątkowe 

3,75%. 

Wydatki w budżecie roku 2014 zostały wykonane w kwocie 72.301.283,15 zł. co stanowiło 

96,17% planu. Wydatki bieżące stanowiły 92,29% wykonania wydatków ogółem, wydatki 

majątkowe 7,71% 

Największy udział w wydatkach bieżących miała grupa wydatków - wydatki na wynagrodzenia 

i składki od nich naliczane. Wyniosły w 2014 roku 37.589.074,54 zł. i stanowiły 56,34% ogółu 

wydatków bieżących. 

Wydatki na obsługę długu tj. zapłatę odsetek od zaciągniętych kredytów i wyemitowanych 

obligacji wyniosły 1.280.973,73 zł. 

Wykonane wydatki bieżące były niższe niż wykonane dochody bieżące powiększone                          

o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, a zatem spełniony został wymóg 

wynikający z przepisu art.242 ust.2 ustawy o finansach publicznych. 

Rozchody tj. spłata rat kredytów i wykup obligacji zostały wykonane wysokości 667.161,24 zł.  

W związku z ograniczeniami wynikającymi z realizacji programu naprawczego nie zaciągnięto 

nowych zobowiązań finansowych. 

Na pokrycie deficytu uruchomione zostały wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 4.761.047,91 

zł. Miniony rok zakończył się deficytem budżetu w wysokości (-) 2.263.398,75 zł. 

W związku z powyższym zwrócił się do Rady Powiatu  o udzielenie absolutorium. 

 

O godz. 12,20 na posiedzenie sesji przyszedł radny A.Mazepa. Stan radnych 15. 

 

3.3.rozpatrzenie informacji o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

poprosił o zabranie głosu Wicestarostę Powiatu – Danutę Patkowską.  

 

Wicestarosta Powiatu – Danuta Patkowska 

Przedstawiła informację o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego zgodnie z załącznikiem do 

protokołu. ( załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

3.4 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia, 
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Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Wiśniak 
odczytał Uchwałę Nr XCVI.174.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 21 kwietnia 2015 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu w Myśliborzu sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 

2014 rok wraz z informacją o stanie mienia. (załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

3.5 zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Jarosława Ostrego.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Ostry 
przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. (załącznik Nr 6  do protokołu) 

 

3.6 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok,  

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Elżbieta Ligenza 
odczytała Uchwałę Nr CXXXVI.257.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 22 maja 2015 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Myśliborzu w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2014 rok. (załącznik 

Nr 7  do protokołu) 

 

3.7 przedstawienie opinii Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu dot. sprawozdania 

z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
poprosił o zabranie głosu Przewodniczących poszczególnych Stałych Komisji Rady Powiatu              

o przedstawienie opinii Komisji odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Myśliborskiego za 2014 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego                       

i Drogownictwa – Tomasz Jarema 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 17 czerwca 2015 roku Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa dokonała analizy:  

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 

rok głosowało - 5 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

2. sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok głosowało - 5 

Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  
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Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 5 

Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

– Waldemar Pacewicz 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2015 roku Komisja Zdrowia, Spraw 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa dokonała analizy: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 

rok głosowało - 2 Członków Komisji, przeciw – 4, wstrzymał się od głosu – 1 radny.  

2. sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok głosowało - 2 

Członków Komisji, przeciw – 4, wstrzymał się od głosu – 1 radny.  

3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 

głosowało - 2 Członków Komisji, przeciw – 1, 4 Członków Komisji wstrzymało się od głosu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Andrzej 

Rudnicki 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 15 czerwca 2015 roku Komisja Finansów, Budżetu                     

i Rozwoju Gospodarczego dokonała analizy: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2014 

rok głosowało - 2 Członków Komisji, przeciw – 4, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

2. sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2014 rok głosowało - 2 

Członków Komisji, przeciw – 4, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego.  

wynik głosowania przedstawiał się następująco:  

Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 2 

Członków Komisji, przeciw – 1, 4 Członków Komisji wstrzymało się od głosu.  

 

3.8 dyskusja, 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
otworzył dyskusję, poprosił o zabieranie głosu. 

 

Radny Wojciech Wojtkiewicz 

Przekazał, że do wyłącznej właściwości Rady należy rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 

budżetu i udzielenie bądź nieudzielenie absolutorium dla Zarządu. Tak to się składa, że taki jest 

właśnie kalendarz wyborczy, że co 4 lata następuje udzielenie absolutorium dla Zarządu, który 

albo kontynuuje pracę lub już go po prostu nie ma. Zwrócił uwagę, że gospodarka finansowa 

środkami publicznymi jest jawna i mówi o tym kilka aktów prawnych m.in. Konstytucja, 

ustawa o samorządzie powiatowym oraz ustawa o finansach publicznych. Przekazał,  

że zarówno Komisja Rewizyjna jak i RIO stwierdziła, że wszystko jest w porządku i zastrzegła, 
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iż wykonanie pod względem formalnym jest prawidłowe, ale ocena celowości i efektywności 

należy do Rady Powiatu, czyli organu stanowiącego. Zwrócił uwagę, że art. 44 ustawy               

o finansach publicznych stanowi o tym, na co powinny być wydatkowane środki i wynika                   

z tego jednocześnie wskazanie, iż mogą tylko pieniądze przeznaczać na cele określone                       

w ustawie oraz w sposób celowy, oszczędny przy minimalnych nakładach pozyskiwać środki. 

Poprosił, aby radni spokojnie, merytorycznie i bez emocji dokonali rozpatrzenia budżetu za rok 

2014. Stwierdził, że rok 2014 był rokiem dość intensywnej pracy Rady, bo ówczesny Zarząd, 

jak i rządząca koalicja  podjęła wiele uchwał. Stwierdził, że chciałby się odnieść do tego, jakie 

to miało przełożenie na wykonanie budżetu. Następnie przedstawił dane dotyczące wykonania 

zaplanowanych dochodów i wydatków. Przekazał, że w 2014 roku został przyjęty program 

naprawczy, w którym Rada Powiatu zdecydowała, że będzie dokonywała racjonalizacji 

wydatków, a więc będzie zmniejszała wydatki zarówno bieżące, jak i majątkowe. Jeżeli jest 

program naprawczy, to dlaczego dokonano zwiększenia planu wydatków bieżących aż                        

o 3.723.841,80 zł? Zwrócił uwagę, iż wydatki miały się zmniejszać.  Zapytał, jak to się ma do 

programu naprawczego? Przekazał, że radni założyli w tym programie, iż zostaną obniżone 

wydatki z tytułu diet o 5 %. Stwierdził, że uzyskano mizerny efekt tych działań. Przekazał,  

że osiągnęli sukces zwiększając w ramach planu naprawczego opłaty z tytułu zajęcia pasa. 

Stwierdził, że poprzedni Zarząd planował utworzenie centrum usług wspólnych i przekonywał, 

że będzie to dobre rozwiązanie.  Do dnia dzisiejszego nie zostało to centrum powołane z uwagi 

na brak przepisów prawnych.  Przekazał, że 20 maja br. uchwalona przez Sejm ustawa trafiła 

do Kancelarii Prezydenta i Senatu.  

Przekazał, iż były takie propozycje, żeby wdrażać nowe technologie, budynki pasywne                      

i przynosiłoby to określone efekty, ale niestety nie zostało to wykonane i z tego tytułu 

oszczędności nie ma. Stwierdził, że z kolei takim bardzo kontrowersyjnym punktem programu 

naprawczego było zmniejszenie wydatków w Karcie Nauczyciela. Zapytał, jak to się stało,  

że wykonali dochody o 1.227.462,00 zł więcej i zwiększyli wydatki, ale nie spłacili tego długu, 

który został zaplanowany? Zaznaczył, że należałoby odpowiedzieć, iż przecież wydawali 

pieniądze na różne cele w podziale na działy klasyfikacji budżetowej i chciałby się odnieść 

tylko do wybranych pozycji. Stwierdził, że w obszernym sprawozdaniu brakuje jednak 

pewnych cyfr, bo wydatki ujmuje się w terminie ich zapłaty, zaś wszystkie inne wydatki też są 

ewidencjonowane w poszczególnych ewidencjach. Zauważył, że brakuje w sprawozdaniu 

kwot, które wydano na biuletyny informacyjne Starosty Myśliborskiego. Stwierdził, że warto 

by było się nad tą sprawą pochylić, ponieważ były to wydatki celowe. Przekazał, że w tych 

wszystkich biuletynach opisywano, iż wspaniałym sukcesem było m.in. utworzenie Spółki 

Szkuner w Myśliborzu oraz Regionalnej Placówki Opiekuńczo-Terapeutycznej w Dębnie. 

Przedstawił dane z działu 852 sprawozdania dotyczące zrealizowanych dochodów i kosztów 

funkcjonowania placówki. Stwierdził, że w dobrej sytuacji jest placówka, która po takim 

okresie funkcjonowania ma w końcu dzieci i jest to pewne zabezpieczenie. Zapytał, jak to się 

ma do zamierzeń opisywanych w biuletynie  mówiących o tym, iż najważniejsze jest to,  

że koszty tego funkcjonowania będą ponosiły powiaty solidarnie, które będą kierowały dzieci? 

Kolejno przedstawił kwoty dotyczące obsługi prawnej i zastępstwa procesowego (71.973,31 zł 

-obsługa prawna, 53.809,07 zł- zastępstwo procesowe). Stwierdził, że koszty w tamtej kadencji  

były  wysokie. Zaznaczył, że można było pochylić się nad tym, żeby zatrudnić inną kancelarię 

prawną i porównać ukształtowanie się kosztów przed zmianą umowy. Przekazał, że radny Pan 

Tadeusz Maćkała w ubiegłej kadencji mówił o niezgodnym z prawem naliczaniem kosztów za 

kartę pojazdu. Stwierdził, że radni usłyszeli zapewnienia, iż wszystko jest zgodne  prawem                 

i wszystkie wyroki sądowe są po myśli Powiatu i nie ma żadnego zagrożenia, jeżeli chodzi                 

o wypłatę odszkodowań. Zauważył, że w sprawozdaniu na jednej ze stron jest zawarta 

informacja odnośnie wykorzystania rezerwy celowej. Przekazał, że w ciągu roku Zarząd aż             

9 razy podejmował uchwałę przyznającą środki z rezerwy ogólnej na wypłatę tych 
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odszkodowań z tytułu zawyżonych kosztów opłaty za kartę pojazdu. Stwierdził, że został 

utworzony MOS w Smolnicy i zawsze był on zwolennikiem powołania tego typu placówki, 

ponieważ jest to działalność, która zabezpiecza pracę dla nauczycieli i są na to środki 

przeznaczone z budżetu państwa oraz z subwencji. Przekazał, że Rada przyjmując uchwałę                   

o utworzeniu i nadając statut placówce, nie określiła tak naprawdę jej siedziby. Zwrócił uwagę, 

że nie uzyskali takich efektów, które Radzie się po prostu należały. Błędy w sprawozdaniu 

spowodowały, że wpływy do budżetu wyniosły od 400.000,00 do ok. 50.000,00 zł i nie więcej. 

Przekazał, iż zostały zafundowane dla uczniów i wychowanków warunki, które nie zapewniały 

im bezpieczeństwa. Zaznaczył, że młodzież ucieka z Powiatu Myśliborskiego do innych szkół. 

Zauważył, iż jeżeli szkoła odpowiada oczekiwaniom, to młodzież właśnie tam pójdzie. 

Przekazał, że zrealizowali w dziale 853 dużo projektów w wysokości 1.000.000,00 zł m.in. na 

poprawę jakości kształcenia. Stwierdził, że udało się takie środki pozyskać i to jest oczywiście 

duży plus byłego Zarządu. Stwierdził, że należy zwrócić uwagę, w jaki sposób zostało to 

spożytkowane i jak są wykorzystywane niniejsze pieniądze. Zauważył, że głównym 

niepowodzeniem jest to, iż uczniowie absolwenci pozostający w kraju, którzy nie wyjechali za 

granicę rejestrują się w Powiatowym Urzędzie Pracy i w rubryce pn. „zawód wyuczony” piszą 

„bez zawodu”. Stwierdził, że ten przykład świadczy o tym, na co są wydawane przez Powiat 

pieniądze. Przekazał, że wszyscy radni obecnej kadencji powinni się wspólnie zastanowić jak 

poprawić sytuację. Zwrócił uwagę, że obecne społeczeństwo jest ubogie, zaś 2.800.000,00 

Polaków żyje w skrajnej nędzy i również na terenie Powiatu Myśliborskiego. Przekazał,  

że w ubiegłej kadencji były wspaniałe projekty związane z dożywianiem uczniów, ale nie 

potrafiono ich właściwie wykorzystać. Ze względu na niewykorzystanie tych  środków 

pieniężnych, Powiat musi wypłacać odszkodowania dla firm, które wygrały poszczególne 

przetargi. Zwrócił uwagę, że nieudzielenie absolutorium będzie równoznaczne ze złożeniem 

wniosku o odwołanie drugiego Zarządu, ponieważ tego pierwszego już nie ma. Zaapelował do 

obecnej koalicji jak i opozycji, żeby wspólnie dla dobra całej społeczności Powiatu 

Myśliborskiego rozpoczęli pracę, poprawili to co nie wyszło i szukali nowych rozwiązań. 

 

Radny - Arkadiusz Mazepa 

złożył podziękowania wszystkim biorącym udział w realizowaniu tego budżetu, Naczelnikom 

Wydziałów, kierownikom jednostek organizacyjnych oraz dyrektorom szkół i placówek. 

Stwierdził, że ten budżet był dobrym budżetem, zaś w 2014 roku nawet bardzo dobrym, 

patrząc na sytuację w jakiej Powiat się znalazł. Przekazał, że skutki decyzji przytaczał radny 

Pan Wojciech Wojtkiewicz patrząc tylko na politykę oświatową i wzrost subwencji. Stwierdził, 

że subwencja mogła maleć, natomiast nastąpił jej wzrost. Zwrócił uwagę, że pojawił się zarzut 

nie realizowania programu naprawczego. Przekazał, że Regionalna Izba Obrachunkowa                    

w Szczecinie w formie pisemnej pozytywnie zaopiniowała proponowany program naprawczy. 

Stwierdził, że mieszkańcy Powiatu Myśliborskiego ponosili wydatki z tytułu karty pojazdu 

niesłusznie pobranych przez państwo polskie i dzisiaj wiedzą, iż mogą domagać się zwrotu 

tych wydatków. Zaznaczył, że takie jest prawo wszystkich obywateli i mieszkańców Powiatu 

Myśliborskiego. Stwierdził, że były procesy, które Powiat wygrywał i wydatków dodatkowych 

nie ponosił. Zarząd zmienił decyzję w formie ugód i ograniczył koszty w zakresie 

postępowania administracyjnego i sądowego. Oceniając globalnie budżet stwierdził,  

że poprzedni Zarząd wykonał ogromną pracę i należy ją dalej kontynuować. Zaznaczył,  

że jeżeli są lepsze rozwiązania i ciekawsze oraz mniej kosztochłonne albo pracochłonne 

propozycje, to będzie oczekiwał, że Zarząd obecnej kadencji zaproponuje na poszczególnych 

Komisjach dyskusję odnośnie rozwiązań i zadań, bo wszystkie miejsca pracy i jednostki są 

ważne dla tego powiatu. Biorąc pod uwagę powyższe wniósł o przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2014 rok i udzielenie absolutorium.  
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Wicestarosta – Danuta Patkowska 

podsumowując 2014 rok pod względem wykonania budżetu stwierdziła, że jest to budżet, który  

nierówno podzielił środki pomiędzy jednostki i zadania oraz nie do końca ustalił właściwe 

priorytety. Zwróciła uwagę, że poprzedni Zarząd nie właściwie zarządzał majątkiem. 

Przekazała, że zbliża się budżet 2016 roku i trzeba porozmawiać merytorycznie o tym, co 

trzeba zrobić i co ich czeka przez najbliższe kilka lat. Stwierdziła, że jest to dobry moment, aby 

spotkać się na posiedzeniach Stałych Komisji i dyskutować na temat tego, co zostanie zrobione 

w przeciągu kilku następnych lat. 

  

Radny - Ryszard Wiśniak 

zwrócił uwagę, że sesja absolutoryjna we wszystkich samorządach nadal budzi ogromne                     

i niepotrzebne emocje.  Nie powinno się powiązywać absolutorium ze sprawami politycznymi. 

Takim miernikiem wykonania budżetu, zamiast absolutorium, powinien być  bilans otwarcia. 

Zwrócił również uwagę na fakt w jaki sposób państwo polskie przypisuje samorządom kolejne 

zadania, a w ślad za tym nie przydziela dodatkowych środków finansowych. 

Samorządy w ramach własnych środków muszą zabezpieczać podstawowe funkcjonowanie 

samorządu i  jednostek organizacyjnych. Szczególnie dotyczy to środków przekazywanych na 

oświatę i wychowanie. W budżecie Powiatu Myśliborskiego oświata stanowi  40%  wszystkich 

wydatków.  

Na koniec swojej wypowiedzi stwierdził, że najwyższy czas, aby dążyć do zracjonalizowania 

sytuacji, w której znajduje się Powiat Myśliborski.  

 

3.9 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
odczytał projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie.  

 

Kolejno przystąpiono do głosowania.  

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2014 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok głosowało – 14 radnych, 

przeciw – 1 radny, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Nr VIII/52/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku                    

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok oraz sprawozdania                    

z wykonania budżetu za 2014 rok została podjęta. (załącznik Nr 8 do protokołu) 

 

3.10 podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 

2014 rok. 

 
Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 
odczytał projekt uchwały w w/w sprawie.  

 
Kolejno przystąpiono do głosowania. 

 

Za udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Myśliborskiego za 2014 rok głosowało – 14 radnych, przeciw – 1  radny, nikt nie wstrzymał się 

od głosu. 
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Uchwała Nr VIII/53/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku                 

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2014 rok została podjęta. 

(załącznik Nr 9 do protokołu) 

 

 

Przewodniczący Rady Ferdynand Łukasik o godz. 13
50

 ogłosił 20 min. przerwy. 

 

O godz. 14
10

 Przewodniczący Rady Powiatu Ferdynand Łukasik wznowił obrady. 

 

 

Komendant Powiatowy Policji w Myśliborzu – Bogusława Bonter-Mazek 

Przekazała, że mimo wielu spotkań, ciągle powraca temat likwidacji Komisariatów w Dębnie             

i w Barlinku. Oświadczyła, że nie ma takiej możliwości, aby którykolwiek z tych 

Komisariatów został zlikwidowany, ponieważ są to kilkunasto tysięczne miasta i nie wyobraża 

sobie, żeby tam nie było jednostki Policji. Stwierdziła, że muszą dokonać restrukturyzacji                     

i wynika to z pewnego zakresu obowiązków funkcjonariuszy. Przekazała, że na ostatniej sesji 

Rady Powiatu mówiła o tym, że numer alarmowy 112 jest przełączany tylko i wyłącznie do 

jednostki powiatowej i to ona zleca interwencje. Zaznaczyła, że tak samo jest w przypadku 

numeru 997, który od 20 kwietnia br. jest przełączany tylko i wyłącznie do powiatu, a zatem 

wszystkie interwencje podejmowane są przez dyżurnego z jednostki powiatowej i kierowane są 

polecenia dla załóg bezpośrednio z powiatu. Przekazała, że jest to decyzja Komendanta 

Głównego. Zwróciła uwagę, że tak naprawdę ponad 80 % obowiązków dyżurnego                             

w Komisariacie zostało przeniesionych do dyżurnego w Komendzie Powiatowej, stad też 

wynika obowiązek wzmocnienia służby dyżurnej w powiecie o kolejną osobę. Poinformowała, 

że w tej chwili przygotowują Komendę już w nowej siedzibie do rozpoczęcia działalności, zaś 

organizacyjne urządzanie rozpocznie się od połowy sierpnia br. i będzie to związane                          

z wyposażeniem w meble i sprzęt informatyczny. Przekazała, że podejmują decyzję dotyczącą 

wyposażenia w monitory po to, by była odpowiednia liczba monitorów zarówno do 

monitoringu samych obiektów, ale i również do przyłączenia monitoringu z Barlinka i Dębna. 

Zwróciła uwagę, że stażyści z Urzędu Pracy mogliby wesprzeć Komendę w funkcji recepcyjnej 

i taki sam pomysł na taką funkcję recepcyjną jest w samym Myśliborzu. 

 

Radny Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 

Przekazał, że ubolewa nad tym, że Rada Powiatu wycofała się ze swojego stanowiska, 

ponieważ jest takim elementem państwa, który ma stać na straży dobra obywateli, a Policja ma 

trochę inne zadania. Zauważył, że nie jest to merytoryczny punkt dzisiejszej sesji. Stwierdził, 

że istotą pracy operacyjnej Policji jest to, aby być najbliżej ludzi, zaś czym innym jest łączność 

telefoniczna, a zupełnie czymś innym jest ta bliskość. Zwrócił uwagę, że Komendant 

Powiatowej Policji powinna współpracować z Radą Powiatu, samorządami lokalnymi, ale i też 

z różnymi innymi instytucjami, żeby ten system dopasować do ich oczekiwań. Stwierdził,  

że obawia się tego, iż ten system ma być wspomagany przez stażystów, którzy mają 

zagwarantować pewność działania tego systemu. Stwierdził, że w jego ocenie ten pomysł nie 

jest do końca przemyślany. Zaznaczył, iż jednak coś trzeba zrobić, żeby Komisariaty                     

w gminach funkcjonowały.  

 

Członek Zarządu – Andrzej Potyra 

Stwierdził, że chciałby uzyskać informację odnośnie prewencji policjantów, którzy będą 

bezpośrednio w każdej gminie oraz tych pozostających bez pracy. Zapytał, czy w tym 

przypadku nic się tutaj nie zmieni i czy są oni na tyle bezpieczni? 
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Wicestarosta – Danuta Patkowska 

Stwierdziła, że poczucie bezpieczeństwa niewątpliwie zostało zachwiane. Zwróciła uwagę,  

że kwestia monitoringu też budzi taki niepokój. Zaznaczyła, że w Komisariacie w Dębnie 

dyżurny będący na dyżurce miał kłopot z obserwowaniem monitoringu podczas rozmowy  

z petentem i automatycznie pewne czynności się wykluczały. Stwierdziła, że w dalszym ciągu 

ten problem istnieje i do końca nie został rozwiązany. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Myśliborzu – Bogusława Bonter-Mazek 
Przekazała, że policjanci przechodzący do innej służby, w tych jednostkach pozostaną. 

Stwierdziła, że jest to ponad 1.000 dodatkowych służb w ciągu roku. Zwróciła uwagę,  

że w normalnej sytuacji bez wspierającej adaptacji zawodowej Komenda ma tylko jeden patrol. 

Stwierdziła, że mogą rozśrodkować siły, zaplanować wykonywanie tych zadań trochę inaczej               

i zarazem wzmocnić. Stwierdziła, że każda nowo wprowadzona rzecz skutkuje niepokojem, 

natomiast jest to system sprawdzony właściwie w wielu województwach. Przekazała,  

że Komenda dysponuje określonym stanem liczebnym, czyli posiada 135 etatów. 

Niekorzystnie na sytuację kadrową województwa wpływa ograniczenie zagrożenia. Jeżeli 

Policja jest skuteczna i eliminuje sprawców to automatycznie zagrożenie porównywane z roku 

na rok spada. Stwierdziła, że czymś zupełnie innym jest indywidualne poczucie 

bezpieczeństwa. Przekazała, że w każdym mieście są policjanci z adaptacji zawodowej dzięki 

wsparciu samorządów i w związku z tym jest codziennie 6 dodatkowych patroli na ulicach. 

Stwierdziła, że jest to w tej chwili rozwiązanie czasowe.  

Poinformowała, że 2 tygodnie temu uczestniczyła w spotkaniu zorganizowanym przez 

Wojewodę Zachodniopomorskiego, poświęconym ustawie o przemocy oraz samej przemocy  

w rodzinie. Przekazała, że na terenie całego Powiatu Myśliborskiego zostanie wprowadzonych 

40 niebieskich kart. Zaznaczyła, że niebieskie karty są efektem interwencji policjantów                 

w rodzinach, w których doszło do przemocy. Po sporządzeniu takiej niebieskiej karty, jest ona 

przekazywana niezwłocznie do zespołu interdyscyplinarnego w każdym mieście oraz w gminie 

i tam zespół pracuje nad rodziną i udziela jej pomocy. Stwierdziła, że przez ostanie lata bardzo 

zmieniło się podejście wszystkich instytucji do sytuacji przemocy w rodzinie. Zauważyła,  

że wszyscy podchodzą do tego bardzo poważnie i jest dosyć dobry system reagowania na tego 

rodzaju zagrożenia i zachowania w rodzinach.  

 

Członek Zarządu – Andrzej Potyra 

Zauważył, że Pani Komendant wspomniała o 40 niebieskich kartach, natomiast                                 

w sprawozdaniu jest mowa o ponad 100. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Myśliborzu – Bogusława Bonter-Mazek 

Zwróciła uwagę, że mówiła o tym, czym zajmuje się Policja z własnej inicjatywy. 

Poinformowała, że niebieską kartę może założyć pracownik socjalny, nauczyciel, pedagog 

szkolny, czy też lekarz, który podjedzie na interwencję domową i zobaczy, iż ma do czynienia 

z objawami świadczącymi o przemocy. 

 

Radny Zygmunt Siarkiewicz o godz. 14 
36 

opuścił obrady sesji. 

 

Przewodniczący Rady Ferdynand Łukasik powitał na sesji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Myśliborzu Pana Romana Wąsika. 

 

Ad. 4 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu                       

w Myśliborzu: 
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4.1. w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale o przyjęciu planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych                    

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Myśliborski. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale                       

o przyjęciu planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Myśliborski głosowało 

13 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. Podczas głosowania 

nieobecni radni: A. Mazepa i Z. Siarkiewicz 

 

Uchwała Nr VIII/54/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku  

w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale o przyjęciu planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach               

i placówkach prowadzonych przez Powiat Myśliborski została podjęta. (załącznik Nr 10 do 

protokołu) 

 

4.2. w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej Specjalnej 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół i Placówek w Smolnicy. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały?  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz 

Zaproponował wprowadzenie autopoprawki do w/w projektu uchwały dot. nazwy Zespołu 

Szkól, w której wyodrębniono ten numer porządkowy. Przekazał, że w trzech miejscach źle tej 

nazwy użyto, a mianowicie w: tytule, § 1 oraz uzasadnieniu. Zwrócił uwagę, że w projekcie 

uchwały zamiast nazwy „Zespół Szkół i Placówek Oświatowych w Smolnicy” winno być  

w tych trzech miejscach „Zespół Szkół i Placówek w Smolnicy”. 

 

Za wprowadzeniem autopoprawki głosowało – 13, przeciw -0, nikt nie wstrzymał się 

od głosu. Podczas głosowania nieobecni radni: Arkadiusz Mazepa, Zygmunt Siarkiewicz. 

 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej 

Specjalnej wchodzącej w skład Zespołu Szkół i Placówek w Smolnicy głosowało 13 radnych, 
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przeciw - 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. Podczas głosowania nieobecni radni: 

Arkadiusz Mazepa, Zygmunt Siarkiewicz. 

 

Uchwała Nr VIII/55/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku                     

w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej Specjalnej wchodzącej  

w skład Zespołu Szkół i Placówek w Smolnicy została podjęta. (załącznik Nr 11 do 

protokołu) 

 

4.3. zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, ustalenia 

liczby osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz składu osobowego. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

Poinformował, że Pani Wicestarosta Danuta Patkowska w związku ze złożoną przez siebie 

rezygnacją z pracy w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego                        

i Drogownictwa przechodzi do składu osobowego Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Udzielił głosu radnej Pani Alicji Prill w celu złożenia 

akcesu do Komisji. 

 

Radna – Alicja Prill 

Zgłosiła ustny akces do pracy w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Drogownictwa. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku formalnego radnej –Alicji 

Prill.  

 

Za przyjęciem wniosku formalnego radnej - Alicji Prill dot. zgłoszenia do pracy  

w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa głosowało 

13 radnych, przeciw - 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji 

rady powiatu, ustalenia liczby osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz 

składu osobowego głosowało 13 radnych, przeciw - 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. 

 

Uchwała Nr VIII/56/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, ustalenia liczby 

osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz składu osobowego została 

podjęta. (załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

4.4. w sprawie nie wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia wynikającego                       

z umowy o pracę radnego. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały?  
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Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia 

wynikającego z umowy o pracę radnego głosowało 13 radnych, przeciw - 0 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Radna U. Sawicka nie brała udziału  w głosowaniu. 

 

Uchwała Nr VIII/57/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku                    

w sprawie nie wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia wynikającego z umowy                

o pracę radnego została podjęta. (załącznik Nr 13 do protokołu) 

 

4.5. zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2015-2027. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2015-2027 głosowało                    

14 radnych, przeciw - 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. Podczas głosowania 

nieobecny był radny Z. Siarkiewicz. 

 

Uchwała Nr VIII/58/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Myśliborskiego na lata 2015-2027 została podjęta. (załącznik Nr 14 do protokołu) 

 

4.6. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej                      

w Powiecie Myśliborskim na lata 2015-2017. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Myśliborskim na lata 2015-2017 głosowało 13 radnych, przeciw - 0 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Podczas głosowania nieobecny był radny                             

Z. Siarkiewicz. 

 

Uchwała Nr VIII/59/2015 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22 czerwca 2015 roku  

w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Myśliborskim na lata 2015-2017 została podjęta. (załącznik Nr 15 do protokołu) 
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Ad. 5 

Sprawozdanie z realizacji Zintegrowanej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Myśliborskim na lata 2014-2019 za listopad- grudzień 2014 roku.  
(załącznik Nr 16  do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

Następnie zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego sprawozdania?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy                                     

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Myśliborskim na lata 

2014-2015 za rok 2014. (załącznik Nr 17  do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego sprawozdania?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Myśliborskim na lata 2012-2014 za rok 2013 oraz rok 2014. (załącznik Nr 18  do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego sprawozdania?  

 

Wicestarosta – Danuta Patkowska 

Zachęcała do zastanowienia się nad tym, czy któregoś dnia wszyscy radni na Komisjach nie 

będą zajmować się postulatami, aby tą ustawę zmienić zarówno w przypadku pieczy 

zastępczej, jak również o przemocy w rodzinie. Stwierdziła, że ze względu na doświadczenia 

oraz niedoskonałości, które wynikają z ich informacji powziętych od osób, które pracują                               

w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie oraz w Pomocy Społecznej ze wszystkimi 

pracownikami socjalnymi, powinni wystosować pismo, żeby czerpać takie namacalne dowody 

na to, iż te przepisy są niedoskonałe. Zwróciła uwagę, że rodzice są po to, żeby dzieci 

wychowywać i w związku z tym muszą wrócić do punktu wyjścia, czyli nie organizować 

czegoś na siłę oraz nie podejmować działania pt. „niebieska karta”, czy też „przemoc                       

w rodzinie”. Zauważyła, że należałoby pomyśleć nad tym, dlaczego jest przemoc w rodzinie. 

Zwróciła uwagę na fakt, iż należy leczyć skutki i stworzyć tylko ten mechanizm, gdzie                       

w sytuacjach nadzwyczajnych dziećmi nie będą zajmowali się rodzice. Stwierdziła,  

że powinno się w pierwszej kolejności tak naprawdę zająć się rodzicami i takie działania 

inicjować również w parlamencie. 
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Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

Zwrócił uwagę, że temat jest naprawdę bardzo ważny. Stwierdził, że starają się ograniczyć 

skutki przyczyn. Rodzice biologiczni powinni wychowywać i kształcić swoje dzieci. 

Zauważył, że w rodzinach patologicznych dzieci cierpią i są pokrzywdzone przez los, a piecza 

zastępcza nigdy nie zastąpi prawidłowo prowadzonego wychowania w rodzinach 

biologicznych. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Ferdynand Łukasik o godz. 15
05

 ogłosił 10 min. przerwy. 

 

O godz. 15
15

 Przewodniczący Rady Powiatu  Ferdynand Łukasik wznowił obrady. 

 

 

Ad. 8 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

Poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego stanowiącego załącznik do 

Uchwały Nr XLVI/398/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 30 stycznia 2014 roku  

w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego (Dz. Urzęd. Woj. Zach. poz. 990) 

interpelacje i zapytania kieruje się odpowiednio do Zarządu albo Komisji za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady i składa się je wyłącznie w formie pisemnej, na sesji po uprzednim 

odczytaniu. (§ 27 i 28 Statutu) 

Kolejno zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos i odczytać swoje interpelacje? 

 

Radna - Wioletta Drzewińska 

Przekazała, że w dalszym ciągu nie otrzymała konkretnych odpowiedzi od Prezesa Spółki 

Szpital w Dębnie Sp. z o.o. na zadane przez nią na poprzedniej sesji pytania. Zwróciła się do 

Starosty Myśliborskiego z prośbą o pomoc w wyegzekwowaniu udzielenia odpowiedzi od 

Prezesa Spółki Szpital w Dębnie Sp. z o.o. na zadane bardzo konkretne pytania. 

Następnie odczytała swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 19 do protokołu. 

Zwróciła uwagę, żeby Prezes Spółki Szpitala w Dębnie Sp. z o.o. był jednak obecny na 

posiedzeniach sesji, tak jak to czynią kierownicy jednostek podległych powiatowi. Przekazała, 

że w imieniu mieszkańców Dębna zwraca się do Prezesa Spółki Szpitala w Dębnie Sp. z o.o.  

z prośbą o rozpatrzenie możliwości montażu ławek i zadaszonej altany dla pacjentów szpitala 

przed budynkiem Oddziału ZO. Stwierdziła, że taki akces zgłaszały również rodziny 

pacjentów, którzy przebywają na tym oddziale. 

 

Radny - Arkadiusz Mazepa 

Zapytał, dlaczego został odwołany doktor Pan Piotr Paszyński będący jednocześnie dyrektorem 

i ordynatorem Oddziału Ginekologiczno – Położniczego w Spółce Szpital w Dębnie Sp. z o.o.? 

Przekazał, że z informacji uzyskanych od samej osoby odwołanej dowiedział się, iż została ona  

odwołana w trosce o dobro Szpitala. Zapytał, co takiego zrobił ordynator, iż został odwołany 

bez świadczenia pracy od 1 lipca br. Stwierdził, że nie robi się tego z błahych powodów. 

Przekazał, że ordynator Pan Piotr Paszyński był Przewodniczącym Zespołu odpowiedzialnego 
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za procedury zakaźne. Zapytał, czy Pan Starosta posiada wiedzę odnośnie tego, kto od 1 lipca 

br. będzie pełnił tę funkcję?  

Stwierdził, że wg jego wiedzy na dzień dzisiejszy w szpitalu nie ma aktualnie osoby, która 

posiadałaby takie uprawnienia  

Następnie odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad. 9 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje                     

i zapytania radnych. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz  

Przekazał, że chciałby podziękować za złożone interpelacje i za troskę o obszary 

funkcjonowania Powiatu Myśliborskiego. Zwrócił uwagę, że szczególny nacisk został 

nałożony na Szpital w Dębnie. Przekazał, że postara się zapewnić radnej Drzewińskiej 

odpowiedzi, które będą bardziej satysfakcjonujące. Przekazał również, iż radni Wioletta 

Drzewińska oraz Arkadiusz Mazepa zapytali o powody odwołania przez Prezesa Spółki 

Szpital w Dębnie Sp. z o.o. Pana doktora Paszyńskiego. Poinformował, że decyzję podjęto                

w ubiegłym tygodniu w czwartek. Przekazał, że wyjaśni w formie pisemnej zasadnicze 

powody takiej decyzji, zaś jak będzie trzeba, to odpowiedź zostanie udzielona ustnie również 

na następnej sesji Rady Powiatu w Myśliborzu. Stwierdził, że nie jest to miejsce, ani też 

właściwa pora na ocenę tej decyzji. Poinformował, że na zapytanie dotyczące wskazania 

osoby do pełnienia obowiązków w obu wspomnianych przez radnych zakresach przygotuje               

w formie pisemnej odpowiedni dokument. Stwierdził, że trudno mówić o bilansie decyzji 

związanych z redukcją etatów, jak również ze zmianą poziomu wynagrodzenia w połowie 

roku, w którym te decyzje podjęto. Przekazał, że mają świadomość, iż nieplanowane                      

w budżecie wydatki w zakresie wynagrodzeń zaistniały i miały miejsce. Stwierdził, że będą 

mogli dokonać zbilansowania tych wydatków dopiero pod koniec roku. Natomiast efekt 

będzie odczuwalny w sposób wyraźny i ewidentny dopiero w roku przyszłym.  Poinformował, 

że najprawdopodobniej nie zawarto żadnej ugody do tej pory przez kancelarię prawną, która 

reprezentuje Powiat Myśliborski. Przekazał, że odnośnie wycinki drzew w m. Chłopowo                 

w dalszym ciągu nie ma decyzji Burmistrza MiG Myślibórz.  

 

Wicestarosta – Danuta Patkowska 

Przekazała, że Pan Arkadiusz Mazepa – twórca Spółki Sp. z o.o. Szpital w Dębnie wraz                   

z poprzednim Prezesem nie udzielał żadnych informacji. Zwróciła uwagę, że Pani Prezes 

Spółki Szpital w Dębnie Sp. z o.o. nie udzielała również żadnych informacji niezależenie od 

tego, czy była to forma interpelacji lub zapytań. Stwierdziła, że był to po prostu jeden wielki                 

i zarazem tajemniczy temat, do którego dostęp miał tylko i wyłącznie poprzedni Pan Starosta, 

więc skąd teraz takie zainteresowanie? Stwierdziła, że w tej kadencji miejsce Prezesa jest  

w Szpitalu, a nie na sesji Rady Powiatu, gdzie zadaje się dużo szczegółowych  pytań pt. „a co 

było 15 marca, a co było 12 lutego?”. Zwróciła uwagę, że Prezes jak każdy pracodawca ma 

prawo zatrudniać oraz zwalniać i w związku z tym z tego prawa korzysta. Jeżeli chodzi                                 

o wynagrodzenia, to poprzedni Starosta wielokrotnie był proszony o obniżenie wysokości 

swojego wynagrodzenia, ale tego nie zrobił.  

 

Radny – Arkadiusz Mazepa 

Przekazał, że wynagrodzenie Starosty  w IV kadencji  ustalone było uchwałą Rady Powiatu               

w Myśliborzu. Była propozycja obniżenia wynagrodzenia Staroście ale wnioski o obniżenie 

wynagrodzenia złożone przez PiS nie zyskały większości Rady Powiatu. Kolejno 
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poinformował, że troska o pracowników z którymi pracował przez ostatnie 4 lata jest duża 

ponieważ obecnie pracownicy pracują w strachu, w jakim jeszcze nie pracowali. Ta troska jest 

i będzie. Kolejno stwierdził, że nie jest również winą radnego że do tej pory nie ma jeszcze 

Sekretarza Powiatu.   

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz  

poinformował, że dzisiaj odbył się trzeci konkurs na wyłonienie Sekretarza Powiatu                          

i prawdopodobnie konkurs ten zostanie już ostatecznie rozstrzygnięty. Kolejno wyjaśnił,  

że nie spieszono się z rozstrzygnięciem poprzednich konkursów z prostej przyczyny. 

Rozwiązując umowę o pracę z poprzednim sekretarzem nie było zabezpieczonych środków 

finansowych w budżecie powiatu na wypłatę środków finansowych należnych pracownikowi.  

 

 

Ad.10  

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania z pracy Zarządu. (załącznik Nr 22 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Radny – Arkadiusz Mazepa 

poprosił o podanie  informacji, która kuchnia została zlikwidowana, czy w Młodzieżowym 

Ośrodku Wychowawczym w Renicach czy w Domu Wczasów Dziecięcych w Myśliborzu. 

Kolejno poprosił o wyjaśnienia jak wygląda procedura likwidacji, ile osób straciło lub straci 

pracę i jak ma wyglądać proces dostarczania posiłków do drugiej kuchni.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz 

przekazał, że Zarząd Powiatu zdecydował, że ostatecznie  pozostaje utrzymana kuchnia przy 

Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Renicach, która funkcjonuje przez cały rok.  

Zarząd Powiatu przeznaczył na remont kuchni w MOW w Renicach dodatkowe środki 

finansowe na dostosowanie kuchni do obowiązujących wymogów.  

Dom Wczasów Dziecięcych  w Myśliborzu jest na etapie wyłączania ze swojej struktury Bursy 

Międzyszkolnej i na etapie powoływania dyrektora placówki. Przekazał, że są prowadzone 

rozmowy w kierunku możliwości zmiany funkcjonowania Domu Wczasów Dziecięcych.   

 

Radny- Arkadiusz Mazepa 

zapytał, czy prawdą jest że Zarząd Powiatu prowadził rozmowy w zakresie nabycia dzierżawy 

lub ulokowania pomieszczeń Starostwa Powiatowego w budynku, w którym obecnie znajduje 

się Bank PKO BP w Myśliborzu. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Janowicz 

przekazał, że nie.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. (załącznik Nr 23 do protokołu) 
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Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego sprawozdania?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad. 12 

Oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik  

Poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego (§ 29 Statutu) Oświadczenia 

mogą być składane w formie ustnej albo pisemnej jedynie na zakończenie obrad. Nad 

oświadczeniem nie przeprowadza się dyskusji.  

Przedmiotem oświadczenia nie może być sprawa, której merytoryczna treść jest interpelacją, 

wnioskiem lub zapytaniem. 

 

Kolejno, odczytał pismo Krajowej Rady  Sędziów Społecznych dot. kandydatów na ławników 

do pracy w sądzie powszechnym.  (załącznik Nr 24 do protokołu) 

 

 

Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął VIII sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

Płyta audio z nagraniem z VIII sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 22.06.2015r. stanowi 

załącznik nr 25 do Protokołu.  

 
 

 

Protokołowała: 

Janina Sidor 


